
Østerbro d. 12. januar 2017

Høringssvar på vegne af 85 beboere i Strandvejsgården. 
Underskrifter fra disse beboere er vedlagt nederst i dette høringssvar.

Som beboere i Strandvejsgården er det med bekymring, at vi har læst forslaget om at omlægge 
Strandvejsskolens nuværende græsskolegård og boldbane til en indhegnet, belyst kunstgræsbane.

Baseret på erfaringerne fra en lang række sager fra hele Danmark frygter vi, at anlæggelsen af en 
sådan bane til brug for B93, andre sportsklubber samt skolen vil medføre en lang række 
uudholdelige gener for os beboere, der har både vinduer og altaner ud til området.

Afstanden mellem vores 6-etagers bygning og boldbanen er 8 meter. Fra udhængende altaner er 
afstanden kun 7 meter, og der er ingen relevant skærmende bevoksning her i mellem. 
Beboersammensætningen i Strandvejsgården spænder bredt. Her bor både pensionister og 
nybagte forældre, folk med 9-17 jobs og hjemmearbejdende freelancere - der er med andre ord 
også mange hjemme i dagtimerne.

Støjgener
Gennem 2016 har vi oplevet store støjgener fra HOFORs byggeri af en skybrudssikring, men her 
har vi i det mindste haft udsigt til, at byggeriet ophørte på et tidspunkt. Som naboer til en skole og 
en fritidsinstitution er vi vant til et vist støjniveau fra legende, boldspillende børn samt enkelte 
fritids-fodboldhold i sommerhalvåret. De er ikke problemet.

Men med en ny boldbane vil støjniveauet ikke bare øges, det vil også intensiveres og vare længere 
i både hverdag og weekend uden udsigt til ophør:

- Skolen vil i højere grad anvende banen hele året, hvilket vil betyde, at der i dagtimerne vil være 
intensiveret støj hele året i forhold til det nuværende niveau.

- Vedligeholdelse af kunstgræsbaner er krævende. I Rambølls rapport om Kløvermarken fra 2007 
skriver de: “støj fra banernes vedligeholdelse på enkelte hverdage overskrider vejledende 
grænseværdier for støj fra virksomheder”. De anfører desuden, at med en afstand på 25 meter 
ml. boliger og baner, kan støjniveauet holdes nede på 60dB. Miljøstyrelsens grænseniveau for 
virksomheder beliggende i etageboligområder er på 50dB. Selvom der er tale om et større 
baneanlæg i Kløvermarken, og at det ikke er et konstant støjniveau, giver det en stærk 
indikation af, hvad man kan forvente sig som nabo af et sådan anlæg alene fra 
vedligeholdelsen.

- Udenfor skoletid vil banen blive anvendt af fodboldhold fra B93 og muligvis andre københavnske 
klubber til træning og måske kampe. Støjen herfra vil ifølge Rambøll’s tidligere målinger (jvf. 
rapporten om Kløvermarken) nå op på 55dB og endnu højere i impulser. Det ville derfor iflg. 
samme rapport kræve at: “der accepteres støj fra brugen af boldbanerne med et støjniveau på 
op til 55 dB(A) ved de nærmeste boliger og deres primære udendørs opholdsarealer. Dette 
niveau vil medføre, at der skal sikres en afstand på mindst 25 meter mellem boldbaner og 
boliger, herunder boligernes primære opholdsarealer. “ Mellem Strandvejsskolen og vores 
bebyggelse, som ovenfor anført, kun tale om max. 8 meter - altså under 1/3 af den anbefalede 
afstand, og igen om et meget højt støjniveau på 55dB.



- Banen vil formentlig blive anvendt både aftener og weekender - hele året rundt. Det udvider 
perioden med støj fra den nuværende skoletid samt enkelte aftener i sommerhalvåret, til hele 
dagen, hele aftenen, hele ugen, hele året.

- Da Strandvejsgården er en etagebolig, giver det ingen mening at opføre støjvolde eller støjhegn. 
Disse vil ikke kunne begrænse støjen for mere end få beboere i stueetagen, som til gengæld vil 
opleve en kraftig begrænsning af det naturlige lys.

Lysgener
Forslaget indebærer også, at banen skal oplyses, så den anvendes i ydertimerne og vinterhalvåret. 
Dette vil skabe en kunstig daglyssituation for beboerne i Strandvejsgården, samt bevirke at visse 
beboere vil få meget kunstlys rettet mere eller direkte ind i deres boliger. 

Selvom om lysanlægget bliver etableret som ophængt over banen, eller at alle master kippes, så 
de lyser ned på banen og uanset at lux-niveauet kan tilpasses anvendelsen, kan det ikke undgås 
at indebære en markant forandring af lysmiljøet i området. Da Strandvejsgården er beboet fra 
stueetagen til 5. sal, vil dette lys uværgeligt skabe gener for os beboere. Det skal igen her 
understreges, at ikke alle arbejder 9-17 og derfor også kan have skæve døgnrytmer.

Øget aktivitet og parkering i området
Som beskrevet ovenfor vil en omlæggelse af banen intensivere anvendelsen. Dette vil også 
medføre et stigende aktivitetsniveau og medfølgende transportstøj og uro.

Det vil også skabe et yderligere pres på parkeringsarealerne, der i forvejen er belastede. Og da det 
planlagte boligbyggeri på Østre Gasværksgrunden også er underdimensioneret ifht. 
parkeringspladser, fordi kommunen ikke vil oprense giftgrunden og dermed ikke kan anlægge 
parkeringspladser under terræn, må det forventes, at det eksisterende parkeringsareal bliver 
endnu mere belastet. En kunstgræsboldbane vil betyde meget transport af spillere i området fra 
eftermiddagstimerne og frem samt i weekenderne, hvoraf mange vil ankomme i bil.

Miljømæssigpåvirkning
En yderligere bekymring fra os beboeres side er den miljømæssige påvirkning af en 
kunstgræsboldbane.

Der er tale om forurening af drænvandet, som løber af banen (jvf.DHI’s rapport fra 2014, der blev 
bestilt af Lynettefællesskabet). Ifølge miljøforskningsinstitutionen Framsenteret i Norge forsvinder 
ca. 5% af de kugler, der udgør banens gummigranulat, årligt fra banen. Noget bæres væk af 
spillere, noget skylles bort og andet bæres væk af vinden. Da Strandvejsgården ligger stik øst for 
banen, og der ofte er vind fra øst, udgør bebyggelsen en barriere, der betyder at meget vindbåret 
materiale vil lande på altaner og i vinduer. Dette materiale der for en stor dels vedkommende er 
fremstillet af gamle bildæk, indeholder forskellige skadelige stoffer som blødgørere, 
brandhæmmere o.a.

Vi beder derfor om, at ideen om anlæggelse af en oplyst, indhegnet kunstgræsboldbane afvises 
helt og at boldbanen bevarer sit nuværende udseende og anvendelse. Skulle dette ikke være 
tilfældet, ønsker vi yderligere høringer, hvor beboernes bekymringer tages alvorligt, og hvor vi kan 
få indflydelse på anvendelsen af banen.

Med venlig hilsen,

Irene Greve
På vegne af 85 beboere i Strandvejsgården



Nej til oplyst boldbane ved Strandvejsskolen             Side: 1/2 

# Navn City Dato
1 Alexander Gail København 2017-01-02 20:21
2 Anni Gammeljord København Ø 2017-01-02 20:25
3 Natasha Qvistgaard København ø 2017-01-02 20:27
4 Lars Laursen København Ø 2017-01-02 20:30
5 Andreas Wedell Topp København Ø 2017-01-02 20:30
6 Julie Poulsen 2100 2017-01-02 20:31
7 Liat skat  Nørrevig 2100 Kbh ø 2017-01-02 20:35
8 Birgitte Ungar Thomsen København 2017-01-02 20:40
9 Sarah Gimsing København Ø 2017-01-02 20:44

10 Gabi  Øvlisen 2100 Kbh Ø 2017-01-02 20:45
11 Nina Borkenfelt Hellerup 2017-01-02 20:52
12 Jeppe Johansen Kbh ø 2017-01-02 21:06
13 Signe Wellendorph København Ø 2017-01-02 21:19
14 Carl Johan Skovsen København Ø 2017-01-02 21:22
15 Nickie Høeg København 2017-01-02 21:32
16 schneur rachlin københavn ø 2017-01-02 21:43
17 Janne Heisel Hellerup 2017-01-02 21:43
18 Birte Lenikus københavn ø 2017-01-02 21:45
19 Dorte Krabsen København 2017-01-02 22:20
20 Michael Harboe Møller København Ø 2017-01-02 22:58
21 Tove Møller Pedersen København Ø 2017-01-03 04:29
22 Hedwig  Celta København Ø 2017-01-03 07:06
23 Birthe Marie Mogensen København 2017-01-03 08:54
24 Lars  Øvlisen 2100 København Ø 2017-01-03 09:03
25 Jimmy Harder København Ø 2017-01-03 09:16
26 Elsebeth Bennike København 2017-01-03 10:44
27 pernelle maegaard københavn 2017-01-03 11:04
28 Anna Cortsen København Ø 2017-01-03 13:44
29 Anne Cortsen København Ø 2017-01-03 13:47
30 Adam hyldkrog Frederiksberg C 2017-01-03 13:49
31 Stine Cortsen København Ø 2017-01-03 13:51
32 Søren Cortsen København ø 2017-01-03 16:53
33 Svend  Seidler Kbh.ø 2017-01-03 17:57
34 Martin Stenner København Ø 2017-01-03 20:57
35 Ulla Kleisdorff København Ø 2017-01-04 00:00
36 irene greve Østerbro 2017-01-04 13:38
37 Jacob Andersen København Ø 2017-01-04 14:51
38 Susanne Gottschalksen København 2017-01-04 15:29
39 Hanne  Raymond København 2017-01-04 16:04
40 Chris Jensen Østerbrogade 216, st.th. 2017-01-04 19:08
41 Linea Gail København 2017-01-04 21:22
42 Arthur  Jakobsen København 2017-01-04 21:35
43 Lennart  von Haffner Østerbro 2017-01-04 23:27
44 Steffen Hougaard København Ø 2017-01-05 09:24
45 Kjeld Kjær-Hansen København ø 2017-01-05 11:43
46 Patricia Anne Hughes København 2017-01-05 15:04
47 Finn Dieckmann København 2017-01-06 07:20
48 jan nybroe København 2100 2017-01-06 14:00
49 Claus Borkenfelt København 2017-01-07 14:03
50 Eva Kozak København 2017-01-07 14:55




